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Aan de leden van Provinciale Staten van Noord-Holland

Datum ingekomen vragen : 7 juni 2022 
Datum GS-besluit : 28 juni 2022

Vragen nr. 57-2022

Vragen van mw. J.M.E. de Groot (SP) over Het in opdracht van de provincie Noord-Holland 
vergassen van meer dan 100 ganzen op het grondgebied van de gemeente Purmerend 

De voorzitter van Provinciale Staten van Noord-Holland deelt u overeenkomstig het bepaalde in 
artikel 45 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen en andere werkzaamheden van 
Provinciale Staten mede, dat op 7 juni 2022 door het lid van Provinciale Staten, mw. J.M.E. de 
Groot (SP), de volgende vragen bij Gedeputeerde Staten zijn ingekomen.

INLEIDING VRAGEN

In het Noordhollands Dagblad van 3 juni 2022 lazen wij dat het bedrijf Duke Faunabeheer in 
opdracht van de provincie Noord-Holland meer dan 100 ganzen vergaste op het bedrijventerrein 
Baanstee- Noord in Purmerend1. De gemeente Purmerend houdt de ganzenpopulatie in de gehele 
gemeente in toom door middel van nestbeheer. Het doden van ganzen is in de gehele gemeente, 
met uitzondering van Beemster, taboe.  

VRAGEN INCLUSIEF BEANTWOORDING GEDEPUTEERDE STATEN

Vraag 1:

De gemeenteraad van Purmerend heeft in het verleden besloten de ganzenpopulatie op het 
gemeentelijk grondgebied door middel van nestbeheer in toom te houden. Bent u daarvan op de 
hoogte?

Antwoord :

Ja, het is ons bekend dat de gemeente Purmerend nestbehandeling uitvoert. 

Vraag 2:

1https://www.noordhollandsdagblad.nl/cnt/dmf20220603_66916860  
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Ondanks de afspraken die door de gemeenteraad van Purmerend over ganzenbeheer zijn gemaakt, 
is het bedrijf Duke Faunabeheer in uw opdracht overgegaan tot het vergassen van meer dan 100 
ganzen. Is dit juist?

Antwoord 2:

Duke Faunabeheer heeft volgens het door de Faunabeheereenheid Noord-Holland (hierna: FBE) 
vastgestelde Faunabeheerplan Ganzen 2021-2024, en de daarop gebaseerde ontheffing ingevolge 
de Wet natuurbescherming, op verschillende dagen ruivangsten uitgevoerd. Het besluit van de 
gemeenteraad van Purmerend over de ganzenpopulatie op het gemeentelijk grondgebied heeft 
hierop geen invloed, omdat de provincie in dezen het bevoegd gezag is. Gemeenteraden of 
colleges van b&w hebben op dit punt geen wettelijke bevoegdheden. Er bestaat dus voor 
gemeenten geen wettelijke grondslag om een ontheffing van de Wet natuurbescherming te 
beperken dan wel te blokkeren. 

Vraag 3:

Kunt u ons meedelen waarom Duke Faunabeheer, blijkbaar in uw opdracht, is overgegaan tot het 
vergassen van ganzen in BSG van de gemeente Purmerend? Kunt u ons van een uitgebreide uitleg 
voorzien?

Antwoord 3:

Het werk van Duke Faunabeheer gebeurt volgens het Faunabeheerplan Ganzen 2021-2024 en de 
daarop gebaseerde ontheffing voor populatiebeheer van ganzen in Noord-Holland. Het 
Faunabeheerplan Ganzen is vastgesteld door de FBE en goedgekeurd door ons college. De FBE 
voert haar Faunabeheerplan Ganzen uit. Daartoe heeft zij, voor zover het betreft de ruivangsten, 
Duke Faunabeheer in de arm genomen. Duke Faunabeheer werkt daarmee in opdracht van de 
Faunabeheereenheid.

 
In het Faunabeheerplan Ganzen is onderbouwd waarom populatiebeheer van ganzen noodzakelijk 
is. Het populatiebeheer van ganzen wordt in de hele provincie uitgevoerd. De ruivangsten worden 
op die locaties gepland waar zich veel ganzen ophouden. Ganzen foerageren in een ruim gebied (4 
tot wel 20 km) rondom hun nesten heen. Eerst wordt geïnventariseerd waar grote groepen ganzen 
zijn en waar veel jonge aanwas is. Daarna wordt pas een ruivangst gepland. Het gebied waar nu is 
gevangen in Purmerend was één van die locaties dit jaar. 

Vraag 4:

Bepaalt u of bepaalt de gemeente Purmerend de regels met betrekking tot dierenwelzijn en 
faunabeheer binnen BSG van Purmerend? Als u dat bepaalt, kunt u ons dan meedelen op grond 
waarvan? Als de gemeente Purmerend dit bepaalt, kunt u ons dan meedelen waarom dit volgens u 
niet juist is?
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Antwoord 4:

Ten aanzien van de juridische basis voor ruivangsten verwijzen wij naar ons antwoord op vraag 3. 
Ten aanzien van de bevoegdheden van gemeenten verwijzen wij naar ons antwoord op vraag 2. 

Vraag 5:

De Faunabeheereenheid Noord-Holland beweert door middel van de woordvoerder dat er een 
vergunning is afgegeven voor het doden van ganzen die in de rui zijn. In heel Noord-Holland 
zouden ruivangsten mogen plaatsvinden, daar zou geen toestemming van een gemeente voor 
nodig zijn. Klopt deze bewering? 

Antwoord 5:

Ja. Ons college heeft op 1 februari 2022 onder nummer OD.357591 een ontheffing afgegeven 
waarmee ruivangsten mogelijk worden gemaakt.

Vraag 6:

Op 4 april 2022 meldde het Noordhollands Dagblad dat Purmerend het ganzenbeheer in de vingers 
heeft2. Bent u met ons van mening dat het ganzenbeheer, door middel van nestbeheer, van de 
gemeente Purmerend succesvol en diervriendelijk is? Zo nee, wat deugt er volgens u niet aan het 
ganzenbeheer van Purmerend?

Antwoord 6:

Ganzenproblematiek is een vraagstuk dat zich niet tot de gemeente Purmerend beperkt.  Daarom 
juichen wij het toe dat de gemeente Purmerend in overleg met ons bekijkt wat zij kan bijdragen 
aan de oplossing hiervan. Meerdere sporen blijven noodzakelijk, waaronder ruivangsten. 

Voor zover het gaat om beleid, maatregelen en handelingen die niet raken aan de verboden van de 
Wet natuurbescherming is Purmerend vrij om dat beleid te maken en die handelingen uit te 
voeren. Of Purmerend daarmee succesvol is geweest is niet aan ons College om te beoordelen.

Vraag 7:

De gemeenteraad van Zaanstad wil in de hele gemeente aan diervriendelijk ganzenbeheer doen. 3 
Al sedert jaar en dag wordt in BSG van Zaanstad aan nestbeheer gedaan. Een en ander dankzij de 
SP en GroenLinks, die overigens vele jaren bezig waren om dit te bewerkstelligen. Graag vernemen 

2https://www.noordhollandsdagblad.nl/cnt/dmf20210404_59661974?utm_source=google&utm_medium=or
ganic 

3https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/7810737/4/Motie+Dierenwelzijn+diervriendelijk+ganzenbeh
eer__ 
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wij van u of u dit jaar Duke Faunabeheer of de Faunabeheereenheid de opdracht hebt gegeven om 
ook op het grondgebied van de gemeente Zaanstad ganzen te vergassen of af te schieten. 

Antwoord 7:

Wij geven de FBE geen opdrachten tot ruivangsten of ganzenbeheer. Het beheer van diersoorten is 
geen taak die bij de gemeentelijke of de provinciale overheid is belegd. In Nederland zijn 
grondeigenaren en grondgebruikers zelf verantwoordelijk voor het beheer van de diersoorten op 
hun gronden. Daarom verenigt de FBE, zoals de Wet natuurbescherming voorschrijft, de 
grondeigenaren, grondgebruikers, terreinbeherende organisatie en maatschappelijke organisaties, 
zodat zij gezamenlijk verantwoordelijk kunnen zijn voor het gecoördineerde en planmatige beheer 
van fauna als daar aanleiding toe is. 

In het geval van ganzenbeheer heeft de FBE het Faunabeheerplan Ganzen 2021-2024 opgesteld. 
Hierin is de noodzaak voor het beheer van ganzen onderbouwd volgens de vereisten in de Wet 
natuurbescherming en de provinciale verordening. Het Faunabeheerplan Ganzen houdt rekening 
met en is opgesteld in lijn met, het provinciale beleid. Op basis van haar Faunabeheerplan heeft de 
FBE aan ons college een ontheffing gevraagd. De Omgevingsdienst Noord-Holland Noord heeft 
deze aanvraag beoordeeld en heeft geconcludeerd dat de gevraagde ontheffing voldoet aan de wet 
en in lijn is met het relevante provinciale beleid en daarom kon worden afgegeven. 

Waar en wanneer er gevangen wordt, wordt bepaald door de FBE. Dit wordt gedaan op basis van 
inhoudelijke afwegingen zoals broedlocatie, ruilocaties, kenmerken van het gebied, andere 
beheermogelijkheden, grootte van de groepen en omvang van de schade aan de eerder genoemde 
belangen. In de gemeente Zaanstad wordt vaak gevangen in de Polder Westzaan; een gebied waar 
vaak grote groepen ganzen aanwezig zijn. Echter, omdat dit jaar niet alle benodigde vergunningen 
beschikbaar waren, hebben dit jaar in Polder Westzaan geen ruivangsten plaatsgevonden. Langs de 
randen van de gemeente Zaanstad zijn wel ruivangsten uitgevoerd. 

Vraag 8:

Hoe gaat u om met andere gemeenten in Noord-Holland waarvan de gemeenteraad heeft besloten 
geen ganzen meer te vergassen of af te schieten? Kunt u ons meedelen in welke gemeenten u - 
ondanks dat gemeenteraden anders besloten - opdracht hebt gegeven tot vergassen of afschot van 
ganzen?

Antwoord 8:

Zoals uit de voorgaande beantwoordingen blijkt, is het niet aan gemeenten om te besluiten geen 
ruivangsten meer uit te voeren of ganzen te beheren. Die bevoegdheid hebben gemeenten niet. 
Evenmin geven wij opdracht om ganzen te vergassen of af te schieten; wij geven hiertoe slechts 
een ontheffing af. 




